
Dagsorden – SFO-forældreråds møde 

Dato, tid 
og sted 

 
Onsdag den 23.09.2024 – kl. 17.30-19.30 

Afbud  
Mikkel, Patrick, Martinna 

Emne  Beslutningsreferat 

Kort nyt – SFO 

Opfølgning sommerferien 

SFO OL 

 

Mikkel er trådt ud af SFO forældreråd 
 
Kort nyt SFO: 
Opstarten med nye 0. årgang har været rigtig godt. 
Lige nu fylder Lego hvor der på 0.-1. årgang bygges en by med alt hvad der hører til, og der tegnes akvarel Lego-
figurer. 
På 2.-3. årgang er Filtning et kæmpe hit, desuden har 2.-2. årgang planlagt 3 aftenåbninger for børnene, 4/12 
med juleværksted, d. 23/1 med nytårskur og d. 17/6 med sommerfest. 
Desuden er pokemon værksted på begge afdelinger et kæmpe hit.  
Mooncar kørekort blev i stedet løst gennem børnerådsmøde, hvor børnene blev præsenteret for reglerne. 
Forældre: ”Det var stort for mit barn at tage mooncar kørekortet, han var stolt og har det stadig i 4. klasse 
Sommerferien: 
- Vi oplevede som forventet en noget mindre fremmøde en tilmeldt, havde endda en uge uden børn – Vi er 

nysgerrige på hvordan vi kan løse nogle af disse udfordringer fremadrettet. 
Vi har haft et merforbrug i sommerferien, som tydeligt udspringer af 2 uger hvor vi havde henholdsvis 1 og 0 
børn. 

- Ide: HOWTO guides til forældre ifb. med at ønske ferie – sendes med Ferieanmodningen, for at undgå 
mulige fejl i tilmeldingen 

- Vi tager punktet omkring Udmeldinger af SFOen og (Sommer)ferie dækning i SFOen, med til at kommende 
Skolebestyrelse/SFO forældrerådsmøde som dialog punkter. 



SFO-OL: Vi oplevede at SFO-OL var en stor succes med mange deltagende og kampivrige børn. Det havde som vi 
oplevede det, en rigtig god effekt med åbnings og afslutnings-ceremoni hvor hver klasse repræsenterede et 
land, og at der var pokaler til klasserne fremfor fejring af individuelle præstationer.  
 

Evaluering af sommerferiepasningen  

Dialog om forbrug af vikarudgifter i sommerferien. 
Til 2 af ugerne i sommerferien var der ca. 10 børn tilmeldt – den ene uge kom ingen børn og ugen efter kom et 
barn. 
Det er mange ressourcer, der er afsat til dækning af ugerne for personalet. Det har en betydning i forhold til 
ferieafvikling og økonomi. Hvordan kan vi fremadrettet arbejde med dette. 
Frede beder om tilmeldinger 3 mdr. inden sommerferien. Der bliver igen fulgt op på det op til sommerferien. 
Men SFO oplever, at forældre ikke får meldt fra til SFO, hvis de finder andre alternative pasningsmuligheder. Der 
er også gjort opmærksom på hvad det faktisk koster økonomisk, for at fortælle at pengene kan bruges bedre til 
gavn for børnene. Et punkt der ønskes behandlet i skolebestyrelsen i et samarbejde med SFO-forældreråd. 

Udmeldinger fra SFO  

SFO oplever, at der en del forældre på nuværende 3. årg. Som melder deres børn ud, da de går til 
fritidsaktiviteter. Det er forældrenes frie valg. Det, SFO er optaget af i den forbindelse er, at det får en betydning 
for det store fællesskab. 
Det kan være svært at fastholde pædagoger i alle klasserne, dermed forringes både SFO-tilbuddet om 
eftermiddagene, og støtte ressourcerne fra pædagogerne ind i undervisningen mindskes. Det får betydning for 
alle børn i klassen at der ikke er ekstra voksne. 
SFO ønsker at skabe et fællesskab for alle børn, og når fritidsaktiviteterne trækker børnene tidligere på dagene, 
så udfordres SFO tilbuddet. 
Hvordan kan vi arbejde med dette dilemma – et punkt der ønske behandlet i skolebestyrelsen i et samarbejde 
med SFO-forældreråd. 

Punkter til næste møde:  

 
 

Konstituering af forældreråd 

Gennemgang af sidste års temaer der har været vendt på møderne. 

Sende-tider til fritidsaktiviteter  



Legens betydning for fællesskaberne 

Skal forældrerådet deltage i forældremøderne fremover 

 
 


